
 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

27 augusti 2015 
Blad 20 

 

  

§ 12   

Föreskrifter om anmälan för samråd samt 
konsekvensutredning, Kungliga nationalstadsparken 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänstutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Länsstyrelsen har tagit fram ett förslag till föreskrifter om 

anmälan för samråd enligt 12 kap. 6 § andra stycket 

miljöbalken. Innebörden av förslaget är att en anmälan för 

samråd enligt 12 kap. 6 § miljöbalken alltid ska göras för vissa 

verksamheter eller åtgärder som kan skada naturmiljön i 

Kungliga Nationalstadsparken. Det rör i huvudsak om åtgärder 

som kan skada skyddsvärda träd och anläggandet av vissa 

grusade eller på annat sätt hårdgjorda ytor som tar 

vegetationstäckt mark i anspråk.  

 

Länsstyrelsen har vidare tagit fram en konsekvensutredning 

enligt förordningen (2007: 1244) om konsekvensutredning vid 

regelgivning. 

 

Förvaltningen delar länsstyrelsens uppfattning om att det är 

viktigt att värna Nationalstadsparkens parklandskap och 

naturmiljöer samt ser positivt på de förslag till reglering som 

remissen anger. Förvaltningen anser dock att det bör förtydligas 

hur efterlevnad av föreskrifterna ska kontrolleras och vilken 

påföljd som ska ges utifall reglerna överträds, då detta inte 

framgår i remissen. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 juni 2015. 

Dnr 2015-399-1.5.1.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Maria Antonsson m.fl. (MP), ledamoten Birgit 

Marklund Beijer m.fl. (S) och ledamoten Jaime Barrios (V) 

anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Kungliga Nationalstadsparken hyser höga natur- och 

kulturvärden både nationellt och internationellt. För att skydda 
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parken har Länsstyrelsen Stockholm funnit att föreskrifter om 

anmälan för samråd vid arbeten i parken är lämpliga. 

Länsstyrelsen kan efter en sådan anmälan förelägga om hur ett 

arbete skall utföras eller helt förbjuda det.  

 

Det här ärendet är en remiss angående ett förslag från 

Länsstyrelsen till beslut om sådant samråd. Vi stöder detta 

förslag till beslut. Vi önskar dock särskilt framhålla två punkter 

att beakta.  

 

1. Vi stöder vår förvaltnings uppfattning att det bör förtydligas 

hur efterlevnaden av föreskrifterna ska kontrolleras och ifall 

det blir aktuellt vilken påföljd som kan komma ifråga vid 

försummelse. 

  

2. För att fortlöpande bevara parkens naturvärden måste yngre 

träd få växa upp och bli gamla. Markägarna uppmanas 

därför med tanke på den långa erforderliga tiden att 

säkerställa långsiktig återväxt.                                

 

 

 


